

The logo for 'judges@europe' is displayed in a dark blue, sans-serif font. It is set against a light blue background that features a faint, high-angle photograph of a person in a white uniform, possibly a judge or official, standing on a balcony or walkway of a building with classical architectural elements.

# judges@europe

## JUDGES@EUROPE FORUM 2024, CALL FOR APPLICATIONS

The European Judicial Training Network (EJTN) is honoured to invite judges of the European Union to the third edition of the judges@europe forum to be held on **18-21 November 2024** at the **Siracusa International Institute for Criminal Justice and Human Rights in Syracuse, Italy**.

Application is open only to national judges from Member States of the EU (except Denmark\*), irrespective of their specialisation or their years of experience, through a self-application process ([here](#)).

**The third edition** will focus on **impartiality** and will highlight cases of the **CJEU** and the **ECtHR** to help participants distinguish between internal and external independence and impartiality. Further presentations will address the equality of arms and how adversarial (contradictory) proceedings can be ensured in certain cases, especially when highly confidential or highly sensitive documents are offered as evidence. Focus-group discussions will assess the effect artificial intelligence and technology have on the impartiality of the judge, what risks judges need to face endangering their look of impartiality just by living in society, and how the media and public opinion can influence judges in their decisions.

The third edition of the judges@europe forum continues building upon the [Council Conclusions “Boosting Training of Justice Professionals”](#) of 8 March 2021. The European Commission entrusted EJTN with organising a forum fostering dialogue among judges, facilitating exchanges between them on topics relating to the rule of law as well as integrity, accountability and independence of the judiciary.

The activity will be conducted in both English and French, providing simultaneous interpretation. Participants are expected to arrive on Monday 18 November by 17:00 and to depart on Thursday 21st November morning. The [general rules of reimbursement](#) are applicable for this activity. The **application deadline is 30 August 2024 16:00 CEST**.

You will find all information on our [dedicated website](#). The agenda will be communicated to the selected participants at a later stage.

We would like to ask you to disseminate the invitation as widely as possible in your judiciary and among your judges.

We thank you for your support,

*\*Denmark is not participating in the Justice Programme therefore they are not eligible for this activity.*



## FORUM DES JUGES judges@europe 2024, APPEL À CANDIDATURES

Le Réseau Européen de Formation Judiciaire (REFJ) a l'honneur d'inviter les juges de l'Union Européenne à la troisième édition du forum judges@europe, qui se tiendra du **18 au 21 novembre 2024 à l'Institut International de Syracuse pour la Justice Pénale et les Droits de l'Homme à Syracuse, en Italie**. Les candidatures sont ouvertes uniquement aux juges nationaux des Etats membres de l'UE (à l'exception du Danemark\*), \*), quelle que soit leur spécialisation ou leur ancienneté, via un processus d'auto-candidature (accessible [ici](#)).

Cette 3<sup>ème</sup> édition sera axée sur **l'impartialité** et mettra en lumière des affaires de la **CJUE** et de la **CEDH** pour aider les participants à différencier indépendance et impartialité internes et externes. D'autres présentations aborderont l'égalité des armes et comment garantir le caractère contradictoire des procédures dans certains cas, notamment lorsque des documents hautement confidentiels ou très sensibles sont présentés comme preuves. Des discussions en groupes restreints permettront d'aborder l'impact de l'intelligence artificielle et de la technologie sur l'impartialité des juges, les risques auxquels les juges sont confrontés en compromettant leur apparence d'impartialité simplement en vivant dans la société, et comment les médias et l'opinion publique peuvent influencer les juges dans leurs décisions.

La troisième édition du forum judges@europe continue de s'appuyer sur les conclusions du Conseil "[Renforcer la formation des professionnels de la justice](#)" du 8 mars 2021. La Commission Européenne a confié au REFJ l'organisation d'un forum favorisant le dialogue entre les juges, facilitant les échanges entre eux sur des sujets relatifs à l'État de droit ainsi qu'à l'intégrité, à la responsabilité et à l'indépendance du pouvoir judiciaire.

L'activité sera organisée en anglais et français, avec interprétariat. L'arrivée des participants est prévue le lundi 18 novembre à 17h00 et le départ le jeudi 21 novembre matin. Les [conditions financières générales du REFJ](#) sont applicables pour cette activité. La **date limite de candidature** est fixée au **30 août 2024, à 16h00 CEST**.

Vous trouverez toutes les informations utiles sur notre [site web dédié](#). L'agenda sera communiqué aux participants sélectionnés ultérieurement.

Nous vous prions de bien vouloir diffuser l'invitation aussi largement que possible au sein de votre pouvoir judiciaire et parmi vos juges.

Nous vous remercions de votre soutien.

*\*Le Danemark ne participe pas au Programme Justice et n'est donc pas éligible.*

